
         Comitè d’Empresa

ACTA DE REUNIÓ

Data: 9/7/2015 Lloc: Sala 1r de maig Hora inici: 11’00 Hora final: 13’45 h
Assistents Sindicat

Juan Montesinos CCOO
David Sánchez CCOO
Adolfo Amo CCOO
Juanjo Bravo CCOO
Trini Expósito CCOO
Albert Garcia CCOO
Rafa Moraira CCOO
Marta Ramírez CCOO
Núria Ros CCOO
Sarai Sabaté CCOO
Annabel Segura CCOO
Albert Teixidó CCOO
Sebas Trejo CCOO
Domènec Martín CAU
Marc Peral CAU
Andreu Pompas CAU
Iván Sibillà CAU
David Yeste CAU
Sergi Perallón UGT
Aida Pinazo UGT
Ivanna Solé UGT
Mercedes Márquez CGT
Marc Bria CGT
Mónica Grau (delegada sindical) CCOO
Gregorio Mentaberre (delegat sindical) CCOO
Anna Morist (delegada sindical) CCOO

Ordre del dia:
0) Acta
1) Reglament del Comitè d'Empresa 
2) Elecció càrrecs president/a i secretari/a
3)   Elecció dels membres del Comitè de Seguretat i Salut
4)   Informacions 

    a) Roba de treball contractes a temps parcial
    b) Comissió d'anàlisis de capítol 6
    c) Concursos de selecció

5) Torn obert de paraules
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0) Acta
L’última acta de constitució del nou Comitè de 29 de juny es va aprovar el mateix dia de la seva 
celebració, i es va acordar enviar-la per correu electrònic al col·lectiu del PAS-L, junt amb la que 
s’elaborarà de la reunió d’avui.

1) Reglament del Comitè d'Empresa 
La secretaria en funcions indica que fa uns dies es va fer arribar el reglament intern del Comitè, 
que es va aprovar a la darrera legislatura. S’han anat rebent esmenes al document de totes les 
seccions sindicals amb representació al nou Comitè que es tracten a continuació i s’acorda enviar 
als treballadors el reglament definitiu un cop aprovat.

La majoria d’esmenes son aprovades per unanimitat, mostrant totes les seccions un esforç 
rellevant per apropar postures. A continuació s’obre un llarg torn d’intervencions on es debaten 
amb intensitat el redactat dels punts amb controvèrsia. 

S’acorda traslladar part del redactat de dos article a dos altres, per tal que siguin més 
comprensius. 

S’acorda ajornar pel setembre les propostes de modificacions relatives a la presencia de delegats 
sindicals de sindicats que no tinguin representació al comitè i dels delegats sindicals o assessors 
externs a les comissions internes de treball. 

Pel que fa a l’article 8 del reglament actual, s’acorda traslladar el debat d'una nova comissió de 
comunicació del Comitè de nova creació que tracti tot el relacionat amb l'arxivística digital comuna 
del comitè, i amb les comunicacions entre els treballadors i treballadores i el nou Comitè.

S’acorda també introduir la figura del membre suplent a la comissió delegada, perquè la gerència i 
la resta de membres tinguin clara la interlocució en cas de que el membre titular no pugui assistir.

Finalment es valora que hi ha 3 esmenes de l’articulat on no hi ha consens entre totes les forces i 
es decideix passar a la votació. La votació s’efectuarà en bloc i per tant s’aprovaran o no, les 3 
esmenes a la vegada:

1.- De la Presidència i Secretaria (article 6.6)
La secció sindical de CCOO proposa mantenir el redactat actual, per considerar normals 
que siguin els pactes entre totes les forces qui determini qui ocuparà els càrrecs.
La secció sindical de la UGT considera que seria normal repartir els càrrecs o fer-los 
rotatoris si hi hagués més equilibri de forces, però donada la situació actual, considera més 
coherent respectar la voluntat de la majoria dels treballadors.
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La seccions sindicals de CAU i CGT proposen que la Presidència i la Secretaria siguin càrrecs 
rotatoris entre totes les forces amb representació al Comitè, amb independència de qui 
hagi guanyat les eleccions.

2.- De la comissió delegada (article 7.1 i 7.7)
Les seccions sindicals de CCOO i UGT defensen que la comissió delegada que és la 
encarregada de negociar amb la gerència, ha d’estar formada per les persones que ocupin 
la Presidència i la Secretaria, i un membre de totes i cadascuna de les forces sindicals amb 
representació al Comitè d’Empresa, mantenint en tot cas el vot ponderat en funció del 
resultat electoral obtingut, pel cas que no hi hagi consens. 
Les seccions sindicals de CAU i CGT  defensen que la comissió delegada només ha d’estar 
integrada per un sol membre de cada sindicat amb representació al Comitè d’empresa, 
sense tenir en compte la ponderació.

3.- De les assemblees (article 9.3)
Les seccions sindicals de CCOO i UGT proposen modificar l’articulat per incloure la 
possibilitat de que quan el comitè ho consideri, pels treballadors que no poden assistir a les 
assemblees per necessitats del seu lloc de treball, puguin votar electrònicament.
Les seccions sindicals de CAU i CGT volen mantenir el redactat actual, excloent aquesta 
possibilitat.

Votació de les propostes de CCOO i UGT: 15 vots
Vots de les propostes de CAU i CGT: 7 vots

2) Elecció càrrecs president/a i secretari/a

S’obre un torn d’intervencions de les seccions sindicals on la presidència demana les possibles 
candidatures a escollir:

La secció sindical de CCOO planteja que un cop analitzat els resultats electorals de la darreres 
eleccions plantegen presentar al company Juan Montesinos com a president i el company David 
Sánchez com a secretari.

La secció sindical del CAU no presenta candidats i planteja una presidència i secretaria rotatòria 
entre totes les forces.

La secció sindical de la UGT manifesta que a la vista dels resultats han d’avalar el que han votat els 
treballadores, i en conseqüència tampoc presenten cap candidatura.
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La secció sindical de la CGT considera que per evitar que un únic sindicat pugui prendre decisions 
en nom de tot el comitè, hauria de ser la presidència per la força més votada i se li hauria d’oferir 
a la segona força la secretaria. Per tant no presenten candidats.

Per altre banda planteja si la secció sindical de CCOO complirà un punt del seu programa electoral 
que consistia en fer una votació posterior a les eleccions, adreçada al conjunt del PAS, per escollir 
la presidència i la secretaria.

La secció sindical de CCOO manifesta que si es presenten diferents candidatures voldrà consultar 
als treballadors, però si cap altre sindicat presenta candidats no te sentit. Pregunten de nou si la 
resta de seccions volen presentar algú.  De nou cap secció sindical presenta candidatura.

A continuació es passa a votar l’única candidatura presentada amb el següent resultat:

Vots a favor, 15
Vots en contra, 0
Abstencions, 7

S’aprova que el company Juan Montesinos adquireix el càrrec de president i el company David 
Sánchez el de secretari.

3) Elecció dels membres del Comitè de Seguretat i Salut

A continuació es passa a escollir quines companyes o companys ocuparan els dos llocs reservat al 
Comitè d’empresa del PAS, per a ser delegats de prevenció, que alhora ho seran del Comitè de 
Seguretat i Salut.
Analitzat els resultats electorals, la secció sindical de CCOO proposa que un delegat sigui per CCOO 
i proposa a la resta de seccions sindicals que consensuïn l’altre. La seccions sindicals de la UGT i de 
la CGT no presenten candidats. CCOO presenta a Albert Garcia i la secció sindical del CAU presenta 
al company Marc Peral.

A continuació s’aprova per consens que els delegats de prevenció del Comitè d’empresa del PAS-L 
son els companys Albert Garcia i Marc Peral.

4) Informacions 

     a) Roba de treball contractes a temps parcial. Una membre del Comitè, responsable de 
presentar la demanda, manifesta que un cop parlat amb l’advocada aquesta li ha dit que el 
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Tribunal Superior de Justícia de Catalunya considera que com aquest tema no va ser objecte de la 
demanda no es pot demanar per la via d’execució de la sentencia. 
Vist el resultat, tots els membres presents acorden que s’ha d’estudiar la presentació d’un 
conflicte col·lectiu que, específicament, reclami el percentatge no percebut pels treballadors amb 
contracte a temps parcial dels darrers anys.

     b) Comissió d'anàlisis de capítol 6. Un membre del plenari i alhora de la comissió informa dels 
dos temes que ara mateix hi ha a sobre de la taula.
Pel que respecte a les entrevistes, l’àrea de personal ja ha realitzat les entrevistes als cinc 
treballadors d’àrees centrals per fer una anàlisis funcional del seu lloc de treball. Els treballadors, a 
petició del Comitè,  van fer entrega a l’àrea de personal del qüestionari de preguntes que aquest 
havia elaborat i que considera necessari per determinar la possible estructuralitat del lloc de 
treball.
Pel que fa a la conversió de contractes temporals a indefinits, informa que s’han enviat correus 
electrònics personalitzats per al treballadors i treballadores que complien algun dels requisits que 
s’estableix a l’estatut dels treballadors: concatenació de contractes, falta d’autonomia i 
substantivitat pròpia i contracte de més de tres anys. L’objectiu ha estat el d’entrevistar-los i 
analitzar cas per cas les diferents casuístiques.  Un bon número de treballadors han respost a la 
crida del Comitè i a dia d’avui s’estan realitzant les cites. Quan s’hagi entrevistat a tothom, el 
Comitè enviarà  a l’Àrea de Personal Acadèmic un llistat de treballadors amb la petició de 
conversió del seu contracte temporal a indefinit no fix .

A continuació un membre planteja que és un problema que en el mostreig d’entrevistes només 
s’hagi analitzat els serveis centrals i en canvi s’hagi obviat els departaments. Un altre membre 
considera que les entrevistes haurien de ser anònimes per tal de que els entrevistats estiguin 
menys pressionats davant l’àrea de personal. 

     c) Concursos de selecció. La secretaria torna a recordar la rellevància de l’assistència als 
concursos dels representants dels treballadors per tal de garantir tot el procés. Un altre membre 
que habitualment assisteix als tribunals de selecció informa que darrerament es segueix trobant 
amb diverses discrepàncies entre les diverses valoracions. Considera aquest que un cop constituït 
el nou Comitè, s’hauria de reprendre una nova reunió de la comissió de selecció amb la gerència. 
Tots els membres hi estan d’acord. 

Un altre membre planteja la necessitat de fer un debat sobre l’aplicació dels concursos de selecció 
al capítol 6 i d’assistir als mateixos per dotar al procés de més garanties. La secretaria recorda que 
al document aprovat pel Comitè i ratificat  per l’assemblea de col·lectiu, ja reflectia la 
obligatorietat d’establir el mateixos concursos de selecció de capítol 1 al capítol 6 .
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5) Torn obert de paraules
Un membre del plenari proposa a la resta enviar abans de vacances un comunicat des del Comitè 
d’Empresa a tot el PAS-L, denunciant l’acomiadament de la treballadora i membre del plenari 
Mercè Márquez.
La resta de membres hi donen suport.

Es tanca la sessió a les 13.00 hores,

  El Secretari      El President
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